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1  Αθροισε τις προσλήψεις, ξέχασε τις αποχωρήσεις
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 648.02 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Α. ΞΑΝΘΟΣ: ΕΙΣΗΛΘΑΝ 6.000 ΣΤΟ ΕΣΥ, ΑΛΛΑ ΕΦΥΓΕ ΑΝΤΙΣΤΟΙΧΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

Αθροισε us προσϋήψειε, 
ξέχασε tis... αποχωρήσει
Δ

ύο διαφορετικές πραγματικότητες βλέπουν 
στα δημόσια νοσοκομεία, όσον αφορά στη 
στελέχωσή τους, ο υπουργός Υγείας Αν- 
δρέας Ξανθός και οι εργαζόμενοι. Στην ομιλία 

του στη Βουλή για τον κρατικό προϋπολογισμό 
του 2019 ο υπουργός Υγείας ανέφερε ότι το ΕΣΥ 
(Εθνικό Σύστημα Υγείας) τα χρόνια που είναι κυ
βέρνηση οι ΣΥΡΙΖΑΝΕΑ έχει αιμοδοτηθεί με 6.000 
μόνιμους γιατρούς και λοιπό προσωπικό.

Πιο συγκεκριμένα, σύμφωνα με τα στοιχεία που 
έδωσε, έχουν αναλάβει υπηρεσία 1.648 γιατροί 
του ΕΣΥ και 4.075 νοσηλευτές και λοιπό παραϊ- 
ατρικό προσωπικό. Παράλληλα, σύμφωνα με τον 
υπουργό Υγείας, έχουν τοποθετηθεί στα δημόσια 
νοσηλευτικά ιδρύματα περίπου 4.500 εργαζόμε
νοι και 4.000 συμβασιούχοι μέσω ΟΑΕΔ. Ολοι οι 
παραπάνω αριθμοί «επέτρεψαν την επιβίωση και 
σταδιακή αναβάθμιση της δημόσιας περίθαλψης 
στη χώρα, η οποία βεβαίως δεν ήταν ούτε αυ
τονόητη, ούτε δεδομένη, ούτε εύκολη υπόθεση», 
ανέφερε ο Α. Ξανθός.

Ολες αυτές τις νέες προσλήψεις δεν βλέπουν 
πάντως οι εργαζόμενοι των δημόσιων νοσοκο
μείων. Ο πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας 
Εργαζομένων Δημόσιων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ), 
Μιχάλης Γιαννάκος, αναφέρει ότι ουσιαστικά δεν 
υπάρχει αύξηση του προσωπικού στα νοσοκομεία, 
καθώς μεγάλος αριθμός έχει αποχωρήσει. Πιο συ
γκεκριμένα, σύμφωνα μετά στοιχεία της ΠΟΕΔΗΝ, 
έχουν αποχωρήσει 6.000 εργαζόμενοι από τα νο
σοκομεία τα χρόνια της διακυβέρνησης από τους 
ΣΥΡΙΖΑΝΕΑ.

Συνταξιοδοτήσεις
Στο ίδιο μήκος κύματος και ο γενικός γραμματέας 
της Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσοκομειακών Για
τρών Ελλάδος (ΟΕΝΓΕ), Παναγιώτης Παπανικο- 
λάου, ο οποίος υποστηρίζει ότι «ακόμη και τόσοι 
μόνιμοι γιατροί να έχουν προσληφθεί, δεν έχει αλ
λάξει κάτι, γιατί άλλοι τόσοι έχουν αποχωρήσει». Οι 
συνταξιοδοτήσεις γιατρών ανέρχονται σε περίπου 
300-400 ετησίως, ενώ οι συνταξιοδοτήσεις λοιπού 
προσωπικού των νοσηλευτικών ιδρυμάτων ανέρ
χονται σε 1.100-1.300 κάθε χρόνο. Μάλιστα, το 
2019 και το 2020 θα είναι μια δύσκολη χρονιά για 
το ιατρικό δυναμικό των νοσηλευτικών ιδρυμάτων, 
καθώς αναμένεται μαζικό κύμα αποχωρήσεων, που
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θα φτάσει κατά πληροφορίες τους 2.000 γιατρούς. 
Πρόκειται για γιατρούς του ΕΣΥ που στήριξαν το 
δημόσιο σύστημα Υγείας από το 1980 και μετά και 
που έχουν φτάσει στο ηλικιακό όριο για να συντα- 
ξιοδοτηθούν. Οσον αφορά συγκεκριμένα στους 
γιατρούς, σύμφωνα με πληροφορίες, η πολιτική 
ηγεσία του υπουργείου Υγείας είχε δηλώσει στις 
Ενώσεις των γιατρών ότι το 2017-2018 θα προ
κηρυχθούν περίπου 2.700 θέσεις ιατρικού προσω
πικού. Εξ αυτών, προκηρύχθηκαν οι περίπου 2.000, 
ωστόσο ούτε οι μισοί δεν έχουν τοποθετηθεί στα

Το υπ. Yyeias είχε πει ότι 2017- 
2018 θα προκηρυχθούν 2.700 
Θέσεΐ5 ιατρικού προσωπικού. 
Εξ αυτών, προκηρύχθηκαν 
οι περίπου 2.000, ωστόσο 
ούτε οι μισοί δεν έχουν 
τοποθετηθεί στα νοσοκομεία
------------\ι------

δημόσια νοσοκομεία. Ανάμεσα στο παραπάνω νού
μερο και οι 415 θέσεις γιατρών για τα Τμήματα 
Επειγόντων Περιστατικών (ΤΕΠ), προσλήψεις ... 
πολυδιαφημιζόμενες από την Αριστοτέλους, που 
ωστόσο ακόμη δεν έχουν πραγματοποιηθεί.

Διαμαρτυρία
Πάντως, όπως προκύπτει από πληροφορίες, ακόμη 
και τώρα να προκηρύξουν θέσεις, για τις μόνιμες 
προσλήψεις απαιτείται πολύ μεγάλο χρονικό διά
στημα ώστε να τοποθετηθούν οι γιατροί στα νοσο
κομεία. Η ΠΟΕΔΗΝ είχε προγραμματισμένη χθες 
το απόγευμα διαμαρτυρία κατά της ψήφισης του 
προϋπολογισμού και κατά των «τριτοκοσμικών», 
όπως λέει, συνθηκών στη Δημόσια Υγεία.

«Ο προϋπολογισμός για τη Δημόσια Υγεία του 
έτους 2019 παγιοποιεί το σημερινό ύψος των 
δημόσιων δαπανών, που είναι στο τριτοκοσμικό 
επίπεδο του 5%. Στον κουτσό προϋπολογισμό 
γίνεται μεταστροφή σε δύο βασικά μεγέθη που 
υποδηλώνουν ότι την ευθύνη λειτουργίας των 
υπηρεσιών την έχουν οι πολίτες και όχι το κράτος. 
Το δεύτερο μέγεθος που διαφοροποιείται είναι η 
αύξηση των υποχρεώσεων για κάλυψη δαπανών 
από τους λειψούς προϋπολογισμούς των νοσοκο
μείων», αναφέρει σε ανακοίνωσή της. ■

Τα κενά στα 
νοσοκομεία 
παραμένουν 
πολλά, καθώς οι 
συνταξιοδοτήσεις 
γιατρών 
ανέρχονται σε 
περίπου 300-400 
ετησίως, ενώ 
αυτές του λοιπού 
προσωπικού των 
νοσηλευτικών 
ιδρυμάτων 
ανέρχονται σε 
1.100-1.300 
κάθε χρόνο.

ΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ 
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1  Μαχητική απάντηση στον αντιλαϊκό
προϋπολογισμό

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-12-2018

Επιφάνεια: 2146.22 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΣΥΛΛΑΛΗΤΗΡΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΩΝ - ΕΡΓΑΤΙΚΩΝ ΚΕΝΤΡΩΝ - ΣΩΜΑΤΕΙΩΝ

Μαχητική απάντηση στον αντιλαϊκό προϋπολογισμό
• Χιλιάδες χτες το απόγευ
μα στη συγκέντρωση της Α
θήνας και στην πορεία στο 
Σύνταγμα.
• Στο πλευρό τους αντιπρο
σωπεία του ΚΚΕ, με επικε
φαλής τον Δ. Κουτσουμπά.
• Συγκεντρώσεις και σε 
Θεσσαλονίκη, Γιάννενα, 
Ηρ άκλειο, Λάρισα, Πά
τρα κ.α.

ΣΕΛ.8 - 9
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1  Μαχητική απάντηση στον αντιλαϊκό προϋπολογισμό
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

ΣΥΛΛΑΛΗΤΗΡΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΩΝ -

Στην ίδια αντιλαϊκή πεπατημένη
ο... «μεταμνημονιακός προϋπολογισμός»
Αποσπάσματα από την ομιλία του Μ. Βαρδαβάκη 
στη συγκέντρωση της Αττικής

0
 «μεταμνημονιακός προϋπο
λογισμός» της συγκυβέρνη
σης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ «δεν υ

πολείπεται σε τίποτα τόσων άλ
λων προηγούμενων μνημονιακών 

προϋπολογισμών», τόνισε ο Μανώ
λης Βαρδαβάκης, συνοψίζοντας 
στην ομιλία του ορισμένες από τις 
περικοπές που «ματώνουν» τους 
εργαζόμενους και το λαό:

«Μειώνουν τη χρηματοδότηση 
των δημόσιων νοσοκομείων κατά 
65 εκατ. ευρώ, ενώ ήδη μετράμε 
θανάτους λόγω σοβαρών ελλεί
ψεων σε ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, αλλά και υλικοτεχνι- 
κό εξοπλισμό στα νοσοκομεία, ενώ η Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας είναι στην ουσία ανύπαρκτη, θέ
λουν να μετατρέψουν τις δημόσιες μονάδες Υγείας 
σε "αυτοτελείς επιχειρηματικές μονάδες" που θα 
καλύπτουν ολοένα μεγαλύτερο μέρος του κόστους 
λειτουργίας, συμπεριλαμβανομένης και της μισθο
δοσίας, από την "πώληση" υπηρεσιών Υγείας σε α
σθενείς και ασφαλιστικά ταμεία.

Μειώνουν την κρατική χρηματοδότηση προς τα α
σφαλιστικά ταμεία κατά 935 εκατ. ευρώ, αυξάνοντας 
τη συμμετοχή των ασφαλισμένων σε μια σειρά από 
φάρμακα και εξετάσεις, ενώ μεγάλες φαρμακευτι
κές εταιρείες και ιδιωτικοί όμιλοι Υγείας έχουν τερά
στια κέρδη. Και αυτό είναι το μεγαλύτερο σκάνδαλο 
στην Υγεία, για το οποίο έχουν τεράστιες ευθύνες 
και η σημερινή και οι προηγούμενες κυβερνήσεις.

Την ώρα που μειώνουν τα ήδη ελλειμματικά επι
δόματα ανεργίας κατά 63 εκατ. ευρώ, αυξάνουν κα
τά 191 εκατ. ευρώ τα προγράμματα επιδότησης ερ
γοδοτών. Δίνουν δηλαδή "ζεστό" χρήμα και τζάμπα 
εργαζόμενους στις επιχειρήσεις.

Αυξάνεται η φορολόγηση των λαϊκών οικογενειών 
κατά 1 δισ. ευρώ, ενώ οι συντελεστές των μεγαλοε- 
πιχειρηματιών μειώνονται.

Μετά τα κροκοδείλια δάκρυα που έχυσαν τον πε
ρασμένο Νοέμβρη για τις καταστροφικές πλημμύ
ρες στη Μάνδρα και το καλοκαίρι για τις τρομακτικές 
πυρκαγιές στο Μάτι, όπου λίγες μέρες πριν θρηνή
σαμε το 100ό θύμα, τα κονδύλια για την αντιπλημμυ- 
ρική, αντιπυρική και αντισεισμική προστασία, για τη 
δασοπροστασία και την πυρόσβεση παραμένουν κα
θηλωμένα στα επίπεδα των προηγούμενων χρόνων.

Ιδού λοιπόν ο πρώτος "μεταμνημονιακός προϋπο
λογισμός", ιδού το "τέλος των μνημονίων", ιδού η "ε
πιστροφή στην κανονικότητα", ιδού η "νέα εποχή". 
Η "έξοδος" από τα μνημόνιά τους δεν έχει να ζηλέ
ψει σε τίποτα την "είσοδο" στα μνημόνια. Ολα τα α- 
ντεργατικά μέτρα διατηρούνται στο ακέραιο, ενισχύ- 
ονται κι εφαρμόζονται χωρίς παρέκκλιση.

Η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ δεν έχει να ζη
λέψει σε τίποτα τις προηγούμενες κυβερνήσεις ΠΑ- 
ΣΟΚ και ΝΔ, ακολουθεί την ίδια ρότα, βαδίζει απα
ρέγκλιτα στο ίδιο μονοπάτι ισοπέδωσης των δικαι
ωμάτων των εργαζομένων και των λαϊκών στρωμά
των προς συμφέρον του μεγάλου κεφαλαίου. Λένε 
ότι μας έβγαλαν από τα μνημόνια, αλλά μας έβγα
λαν από τα ρούχα μας!».

Το δικαίωμα στη δουλειά 
κατακτιέται
στους σκληρούς αγώνες

Από το βήμα της συγκέντρωσης ο Μ. Βαρδαβά
κης αναφέρθηκε στις εξελίξεις στη «Χαλυβουργι- 
κή» και στο «λουκέτο» που μπήκε στο εργοστάσιο, 
υπενθυμίζοντας ότι πρόκειται για έναν χώρο όπου 
η εργοδοσία καλούσε τους εργαζόμενους να «διεκ- 
δικήσουν» επιδοτήσεις για λογαριασμό της, την ίδια

στιγμή που τους τρομοκρατούσε 
με επιχειρήματα πως «οι αγώνες 
κλείνουν τις επιχειρήσεις».

«Το ΠΑΜΕ είχε δίκιο! Οι εργά
τες του διπλανού εργοστασίου 
είχαν δίκιο! Οι ηρωικοίχαλυβουρ- 
γοί της "Ελληνικής Χαλυβουργί
ας" που 9 μήνες πάλευαν για τα 
ίδια πράγματα, για να μη δουλεύ
ουμε για 500 ευρώ, για να μην 
κλείνουν τα εργοστάσια!», τόνι
σε και πρόσθεσε: «Ο ανταγωνι
σμός ανάμεσα στους επιχειρη
ματικούς ομίλους οδηγεί βιομη
χανίες στρατηγικής σημασίας να 
κλείνουν, ενώ θα μπορούσαν να 

στηρίξουν την ανάπτυξη προς όφελος του λαού, 
στο πλαίσιο μιας οικονομίας που θα υπηρετού
σε τις λαϊκές ανάγκες. Το δικαίωμα των εργαζο
μένων στη σταθερή και αξιοπρεπή δουλειά με δι- ϊ 
καιώματα δεν χαρίζεται από κανέναν. Κατακτιέται 
με τον αγώνα, την ταξική πάλη και σε σύγκρουση 
με το σύστημα της εκμετάλλευσης, τα αδιέξοδα 1 
και την αναρχία του οποίου τα "φορτώνονται" οι ί
διοι οι εργαζόμενοι». 1

ι
Απέναντι σε κυβέρνηση · 
εργοδοσία · εργατοπατέρες 
που θέλουν το εργατικό κίνημα 
«στο γύψο»

«Οι εργαζόμενοι έχουμε αποδείξει ότι ένα τέτοιο 
συνδικαλιστικό κίνημα θέλουμε», τόνισε και υπενθύ
μισε τις πρωτοβουλίες Σωματείων, Ομοσπονδιών και 
Εργατικών Κέντρων για τις Συλλογικές Συμβάσεις, 
την απεργιακή απάντηση στον απεργοκτόνο νόμο 
της κυβέρνησης, την πρόσφατη απεργιακή κινητο
ποίηση που οργανώθηκε με πρωτοπόρα δράση κό- ! 
ντρα στην υπονόμευση από την ηγεσία της ΓΣΕΕ. Α
πέναντι στη δράση αυτή, κυβέρνηση, εργοδοσία και 
οι συνδικαλιστές τους φτιάχνουν το δικό τους μαύ- 1 
ρο μέτωπο, τόνισε.

«Το όργιο νοθείας που αποκαλύπτεται καθημερι- j 
νά σε μια σειρά συνέδρια Εργατικών Κέντρων, Ομο- J 
σπονδών, αλλά και Σωματείων, τα σωματεία της ερ- 
γοδοσίας που στήνονται μόνο και μόνο για την παρα
γωγή αντιπροσώπων στα τριτοβάθμια συνδικαλιστι
κά όργανα, για την εκλογή στα όργανα διοίκησης α- | 
κόμα και εργοδοτών, φανερώνει περίτρανα πως κυ
βέρνηση, εργοδοσία και η ηγεσία της ΓΣΕΕ ένα στό
χο έχουν: Να βάλουν το εργατικό κίνημα στο γύψο.
Ο πρόσφατος πραξικοπηματικός αποκλεισμός της 
ΔΑΣ από το ΔΣ του ΟΑΕΔ ως εκπροσώπου των ερ
γαζομένων και η αντικατάστασή του από διευθυντι
κό στέλεχος του "Σκλαβενίτη", δηλαδή του μεγαλύ
τερου εργοδότη της χώρας, φανερώνουν πως οι τα
ξικές δυνάμεις αποτελούν αγκάθι για το σχεδίασμά 
και τη γραμμή της πλειοψηφίας της ΓΣΕΕ», επισήμα- 
νε ο Μ. Βαρδαβάκης, στέλνοντας ξεκάθαρο μήνυμα:

«Λογάριασαν χωρίς τον ξενοδόχο. Δεν θα τους ε
πιτρέψουμε να χτίσουν την καπιταλιστική τους ανά
καμψη πάνω στα ερείπια των εργατικών - λαϊκών δι
καιωμάτων, πάνω στο αίμα των εκατοντάδων εργα
ζομένων που έχασαν τη ζωή τους τον προηγούμε
νο χρόνο την ώρα που πάλευαν για το μεροκάματο.

Εχουμε επίγνωση ότι ο αγώνας θα είναι δύσκολος : 
και σκληρός, όμως με οργάνωση των εργαζομένων 
σε κάθε χώρο δουλειάς, σε κάθε κλάδο ενάντια στην 
εργοδοσία και το κράτος της μπορούμε να μετρά- 
με νίκες. Οπλο μας είναι η κοινή δράση, η συμμαχία 
των εργατοϋπαλλήλων μεστούς μικρούς αγρότες, με 
τους αυτοαπασχολούμενους, απέναντι στον κοινό ε
χθρό, τους επιχειρηματικούς ομίλους, το κράτος και 
τα κόμματά τους».

Μαχητική απάντη

Μ
ε συγκέντρωση στην Ο
μόνοια και πορεία στη 
Βουλή διαδήλωσαν χτες 
το απόγευμα ενάντια στον 
αντιλαϊκό προϋπολογισμό που 
ενσωματώνει και βαθαίνει όλα 

τα μνημονιακά μέτρα, τον προ
ϋπολογισμό της φοροληστείας, 
των πλειστηριασμών και των 
περικοπών, εργαζόμενοι, αυτο
απασχολούμενοι, συνταξιούχοι 
και νέοι από όλη την Αττική.

Απέναντι στην προπαγάνδα 
της κυβέρνησης για τη «μετα- 
μνημονιακή εποχή» που υποτί
θεται πως σηματοδοτεί η ψή
φιση του προϋπολογισμού για 
το 2019, οι συνδικαλιστικές ορ
γανώσεις που ανταποκρίθηκαν 
στο κάλεσμα του ΠΑΜΕ έστει
λαν σαφές μήνυμα: «Απαντά
με στον αντιλαϊκό προϋπολο
γισμό: Μπροστά οι δικές μας 
ανάγκες», όπως ήταν και το

σύνθημα στην εξέδρα γύρω α
πό την οποία έφτασαν οι προ- 
συγκεντρώσεις.

Την ίδια απάντηση έδωσε το 
πανό του ΠΑΜΕ που τέθηκε 
στην κεφαλή της πορείας, ε
νώ τα μπλοκ των σωματείων και 
των Λαϊκών Επιτροπών βροντο- 
φώναξαν πως απέναντι στην 
ανάπτυξη που ισοπεδώνει τα 
εργατικά - λαϊκά δικαιώματα, 
οι εργαζόμενοι πρέπει να βα
δίσουν στο δρόμο του αγώνα 
και της αντεπίθεσης.

Στη συγκέντρωση μίλησε ο 
Μανώλης Βαρδαβάκης, πρό
εδρος του Σωματείου Εργαζο
μένων στο «θριάσιο» Νοσοκο
μείο και μέλος της Εκτελεστι
κής Επιτροπής της Πανελλή
νιας Ομοσπονδίας Εργαζομέ
νων στα Δημόσια Νοσοκομεία 
(ΠΟΕΔΗΝ).

Μήνυμα αλληλεγγύης στην
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Κινητοποιήσεις στη

Δ
υναμικές κινητοποιήσεις 
πραγματοποιήθηκαν επί
σης χτες το απόγευμα σε 
μια σειρά πόλεις της χώρας.

Στη Θεσσαλονίκη, ο εργα
ζόμενος λαός της πόλης έδω
σε απάντηση στον αντιλαϊκό 
προϋπολογισμό με δυναμικό 
συλλαλητήριο του ΠΑΜΕ και 
των ταξικών σωματείων, που 
πραγματοποιήθηκε παρά τη 
βροχή και το τσουχτερό κρύο. 

Με το σύνθημα «Μπροστά

οι δικές μας ανάγκες», οι δι
αδηλωτές έστειλαν μήνυμα 
ενίσχυσης της πάλης κόντρα 
στην εντεινόμενη επίθεση 
κυβέρνησης - επιχειρηματι
κών ομίλων, καθώς και ενά
ντια στην εμπλοκή της χώρας 
μας στους επικίνδυνους ιμπε
ριαλιστικούς σχεδιασμούς.

Από το βήμα της συγκέ
ντρωσης ο Γιάννης Κουρμού- 
λης, μέλος της Γραμματείας 
Θεσσαλονίκης του ΠΑΜΕ, ση-
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1  Μαχητική απάντηση στον αντιλαϊκό προϋπολογισμό
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

ΕΡΓΑΤΙΚΩΝ ΚΕΝΤΡΩΝ - ΣΩΜΑΤΕΙΩΝ

ση στον αντιλαϊκό προϋπολογισμό

Μ1ΑΝΤΛΜΕ ϊ,τον ΑΝΤΙΛΑΪΚΟ 
'"•% ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟ

uiKEt Mat αναγκες»

κινητοποίηση έστειλε η Ενωση 
Παλαιστινίων Εργατών.

Ακολούθησε πορεία που έ
φτασε έξω από τη Βουλή. Στο 
σημείο αυτό στην κινητοποίηση 
παρευρέθηκε, βγαίνοντας από 
το κτίριο του κοινοβουλίου, ο 
ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ, Δημήτρης 
Κουτσούμπας, επικεφαλής α
ντιπροσωπείας του Κόμματος. 
Συνομιλώντας με διαδηλωτές 
και σχολιάζοντας το τσουχτε
ρό κρύο, επισήμανε πως χει
ρότερη από τις χαμηλές θερ
μοκρασίες είναι η «παγωνιά» 
των αντιλαϊκών μέτρων.

«Προϋπολογισμός φορολη
στείας, τα κέρδη δυναμώνει 
της πλουτοκρατίας», ήταν το 
σύνθημα με το οποίο «κατα
ψήφισαν» οι διαδηλωτές τον 
προϋπολογισμό, διεκδικώντας 
αντί για χαράτσια και περικο

πές «αυξήσεις στις συντάξεις, 
συμβάσεις κλαδικές». Οσο για 
τις τσέπες τις οποίες φροντί
ζει να φουσκώνει η κυβέρνη
ση, κατήγγειλαν πως ο προϋ
πολογισμός μειώνει τα κονδύ
λια για την ανεργία, «κέρδη για 
να έχει η εργοδοσία».

Από την κινητοποίηση δεν 
έλειψαν τα σωματεία των συ
νταξιούχων, που πριν από λί
γες μέρες διαδήλωσαν διεκ
δικώντας την αποκατάσταση 
των συντάξεων και την κατάρ
γηση όλων των αντιασφαλιστι- 
κών νόμων, κόντρα στις προ
παγανδιστικές παγίδες της κυ
βέρνησης. Πίσω από τα πανό 
των συλλόγων τους διαδήλω
σαν φοιτητές που ανταποκρί- 
θηκαν στο κάλεσμα του Μετώ
που Αγώνα Σπουδαστών. Το δι
κό τους «παρών» έδωσαν στην

κινητοποίηση η Ομοσπονδία 
Γυναικών Ελλάδας και η Ο
μοσπονδία Βιοτεχνικών Σω
ματείων Αθήνας.

Από τα μεγάφωνα της συγκέ
ντρωσης στην Ομόνοια οι δι
αδηλωτές δεν παρέλειψαν ε
πίσης να καλέσουν σε ενίσχυ
ση της πάλης ενάντια στα ι
μπεριαλιστικά σχέδια, ενάντια 
στους ανταγωνισμούς και στα 
παζάρια που βρίσκονται σε εξέ
λιξη, με τη συμμετοχή και της 
ελληνικής κυβέρνησης. Κα
τήγγειλαν ακόμα τα εργοδοτι- 
κά εγκλήματα, που έχουν αι
τία τους την εντατικοποίηση, 
τις ελαστικές σχέσεις εργασί
ας, τα ανύπαρκτα μέσα προ
στασίας και τη διάλυση των ε
λεγκτικών μηχανισμών.
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Οταν η πορεία εφτασε στη Βουλή, στην κινητοποίηση παρευρεθηκε 
και ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ, Λ. Κουτσούμπας

Θεσσαλονίκη και σε άλλες πόλεις

ΣΑΣ ΤΣΑΚΙΖΕΙ ΤΗ ΖΩΗ____
ΓΑΝΩΣΗ ΚΑΙ ΜΤΕΤΗΒΒΣΗ

μείωσε: «Κάθε κυβέρνηση 
σήμερα θα πρέπει να ζει με 
τον ίδιο εφιάλτη. Οτι έχει 
απέναντι της τους παραγω
γούς του πλούτου. Που κά
θε μέρα που περνά αναγνω
ρίζουν καλύτερα τον πραγμα
τικό τους αντίπαλο, που κά
θε μέρα αντιλαμβάνονται κα
λύτερα τη θέση τους στην οι
κονομία και στην παραγωγή, 
που κάθε μέρα με μπροστά
ρη τις ταξικές δυνάμεις νιώ
θουν μεγαλύτερη τη δύναμή 
τους. Σήμερα παίρνουν μήνυ
μα οι εργοδότες, η κυβέρνη
ση, τα κόμματα των επιχειρη
ματικών ομίλων, οι εργατοπα
τέρες στα συνδικάτα. Οτι το 
ΠΑΜΕ μέσα στη φωτιά της 
ταξικής πάλης συγκρότησε 
το διεκδικητικό πλαίσιο που 
θα γίνει κτήμα και αγωνιστι
κός προσανατολισμός της συ
ντριπτικής πλειοψηφίας του 
λαού μας. Που θα γίνει η βά
ση μιας ισχυρής κοινωνικής 
συμμαχίας, κάτω από τα κοι
νά συμφέροντα των εργατών 
με τα λαϊκά στρώματα. Που θα 
δημιουργήσει την αποφασιστι

κή δύναμη για τη συνολική α
ντιπαράθεση με την αντιλαϊ
κή πολιτική και θα ανοίξει το 
δρόμο για την αντεπίθεση».

Ακολούθησε μαχητική πο
ρεία στους κεντρικούς δρό
μους της πόλης.

Στην Πάτρα, συγκέντρωση 
και πορεία πραγματοποίησαν 
το Εργατικό Κέντρο, σωμα
τεία και φορείς της πόλης ε
νάντια στον αντιλαϊκό προϋ

πολογισμό. Στην κινητοποίη
ση συμμετείχε επίσης η δη
μοτική αρχή της Πάτρας, με 
επικεφαλής τον δήμαρχο Πα- 
τρέων Κώστα Πελετίδη. Ομι
λητής στη συγκέντρωση ήταν 
ο Σωτήρης Παρίσης, Οργανω
τικός Γραμματέας του Εργα
τικού Κέντρου Πάτρας, ο ο
ποίος αναφέρθηκε στην αγω
νιστική πρωτοβουλία και στη 
συγκέντρωση που έχει προ

γραμματιστεί από το ΕΚΠ αύ
ριο Πέμπτη στις 10 π.μ., μπρο
στά από το κτίριο της ΔΕΗ, με 
σύνθημα «Κανένα λαϊκό σπί
τι χωρίς ρεύμα στις γιορτές».

Μαχητικές συγκεντρώσεις 
ενάντια στον αντιλαϊκό προ
ϋπολογισμό πραγματοποιή
θηκαν, παρά το χιόνι και το 
κρύο, και σε Καβάλα, =άνθη 
και Αλεξανδρούπολη.

Στη Θεσσαλία, συγκεντρώ

σεις πραγματοποιήθηκαν στις 
πρωτεύουσες των τεσσάρων 
νομών. Στη συγκέντρωση στην 
Καρδίτσα χαιρέτισε και ο Γ 
Τσιούτρας, ειδικός γραμματέ 
ας της Ενωτικής Ομοσπονδί 
ας Αγροτικών Συλλόγων No 
μού Καρδίτσας, καθώς βρί 
σκεται σε εξέλιξη το μπλόκί 
με τρακτέρ που έχουν στή
σει οι μικρομεσαίοι αγρότη 
του νομού στην Εθνική Οδό
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1  Συλλαλητήρια
Πηγή: NEWSDAY Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-12-2018

Επιφάνεια: 28.61 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Συλλαλητήρια
Συγκέντρωση σας 18.30 ατην πλατεία Κοραή 
και πορεία προς τη Βουλή έχουν προγραμμα
τίσει η ΑΔΕΔΥ και η ΠΟΕΔΗΝ, διαμαρτυρόμε- 
νες για τον προϋπολογισμό του 2019 που ψη
φίζεται απόψε στο κοινοβούλιο.

Την ίδια ώρα η συγκέντρωση του ΠΑΜΕ στην 
Ομόνοια.
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1  Νοσοκομείο Παίδων με e-Προιεραιότητα
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 294.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νοσοκομείο Παίδων με e-Προιεραιότητα
ΤηςΠΕΝΝΥΣΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Προχθές το Νοσοκομείο Παίδων 
Πεντέλης εφημέρευε. Νωρίς το 
απόγευμα, λίγο μετά τις 4 μ.μ., έξω 
από το ιατρείο ΩΡΛ περίμεναν 
πέντε μικροί ασθενείς και ο χρόνος 
που θα χρειαζόταν για την εξυπη
ρέτησή τους υπολογιζόταν στη 
μία ώρα και 4 λεπτά. Αντίστοιχα, 
έξω από το Παιδιατρικό Β' περί
μεναν 10 μικροί ασθενείς. Ο εν
δέκατος -που θα ερχόταν- θα εξε
ταζόταν ύστερα από μία ώρα και 
45 λεπτά. Από τον περασμένο Ιού
λιο, οι γονείς που θέλουν να απευ
θυνθούν στο νοσοκομείο για πρό
βλημα υγείας του παιδιού τους δεν 
έχουν παρά να επισκεφθούν την 
ιστοσελίδα www.paidon- 
pentelis.gr, να επιλέξουν την πλατ- 
φόρμα e-Προτεραιότητα και να 
ενημερωθούν για τους εκτιμώμε- 
νους χρόνους αναμονής στα ια
τρεία. Μπορούν να εκδώσουν έναν 
ηλεκτρονικό αριθμό προτεραιότη
τας και εν συνεχεία να ειδοποι
ηθούν από το σύστημα μέσω SMS 
στο κινητό ή μέσω e-mail όταν 
κοντεύει η σειρά τους, στο πρό-

Οι γονείς μπορούν να επισκε- 
φθούν την ιστοσελίδα www.pai- 
don-pentelis.gr και να επιλέξουν 
την πλατφόρμα e-Προτεραιότηια.

Καινοτόμος
ηλεκτρονική υπηρεσία 
ενημερώνει για τους 
εκτιμώμενους χρόνους 
αναμονής στα ιατρεία.

τύπο αντίστοιχων υπηρεσιών που 
έχουν και τράπεζες. Αρκεί να δη
λώσουν την περιοχή από την οποία 
θα ξεκινήσουν και το σύστημα θα

υπολογίσει την απόσταση και τον 
χρόνο μετακίνησης που θα χρει
αστούν, και θα τους ειδοποιήσει 
εγκαίρως. Η καινοτόμος ηλεκτρο
νική υπηρεσία e-Προτεραιότητα 
του Γενικού Νοσοκομείου Παίδων 
Πεντέλης άρχισε να εφαρμόζεται 
με σκοπό να μειώσει τον χρόνο 
αναμονής στα εξωτερικά ιατρεία 
των μικρών ασθενών που δεν αν
τιμετωπίζουν κάποιο οξύ πρόβλη
μα υγείας. Οπως ανέφερε στην 
«Κ» ο προϊστάμενος του τμήματος 
εξωτερικών ιατρείων του νοσο
κομείου και εμπνευστής αυτής 
την υπηρεσίας Γιώργος Ζαγκα- 
βιέρος, έως σήμερα έχουν εκδοθεί 
700 ηλεκτρονικά εισιτήρια προ
τεραιότητας, ενώ ημέρα με την 
ημέρα αυξάνει και ο αριθμός των 
γονέων που μαθαίνουν γΓ αυτή 
τη νέα υπηρεσία. «Πλέον δεν περ
νάει ημέρα που να μην εκδίδονται 
ηλεκτρονικά εισιτήρια και οι χρή
στες της υπηρεσίες δηλώνουν εν
θουσιασμένοι», σημειώνει ο κ. 
Ζαγκαβιέρος.

Σύμφωνα με τον ίδιο, εκτός 
από τη μείωση του χρόνου ανα
μονής εντός του νοσοκομείου, η

νέα υπηρεσία βοηθάει τους γονείς 
να προγραμματίζουν τον χρόνο 
τους καλύτερα, το άρρωστο παιδί 
να αισθανθεί πιο άνετα, ενώ μει
ώνει και τη μεταδοτικότητα των 
αερογενώς μεταδιδόμενων λοι
μώξεων. Από την άλλη, βοηθάει 
και το ίδιο το νοσοκομείο να δια
χειριστεί καλύτερα τη ζήτηση 
των υπηρεσιών υγείας.

Για τη νέα αυτή υπηρεσία, το 
νοσοκομείο την προηγούμενη 
Πέμπτη έλαβε το πρώτο βραβείο 
του διαγωνισμού Εθνικά Βραβεία 
Εξυπηρέτησης Πελατών, στην 
κατηγορία «Καινοτομία στην εμ
πειρία του πελάτη (Μεγάλος Ορ
γανισμός)», όπου βρέθηκε να αν
ταγωνίζεται μεγάλες εταιρείες 
του ιδιωτικού τομέα. «Θεωρούμε 
το βραβείο αυτό πολύ μεγάλη επι
βράβευση», σημείωσε στην «Κ» 
ο αναπληρωτής διοικητής του 
Νοσοκομείου Παίδων Πεντέλης 
Ευάγγελος Τριγώνης και πρόσθε- 
σε: «Είναι ένας τρόπος προβολης 
του έργου των δημόσιων νοσο
κομείων που δίνουν σημασία στην 
ποιότητα των παρεχόμενων υπη
ρεσιών στους πολίτες».
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1  «Στον αέρα η Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας»
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 179.41 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΙΣΟ

«Στον αέρα 
η Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας»
ΕΥΘΥΝΕΣ στην πολιτική ηγεσία για 
την κατάσταση που έχει διαμορφωθεί 
στην Πρωτοβάθμια Φροντίδας Υγείας 
και τον οικογενειακό γιατρό επέρριψε 
χθες ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλλό
γου Θεσσαλονίκης. «Οι πολίτες είναι σε 
πανικό λόγω της ΠΦΥ που βρίσκεται 
στον αέρα. Οι δε ευθύνες για αυτή την 
κατάσταση έχουν... ονοματεπώνυμο», 
είπε ο κ. Νίκος Νίτσας.

Υπενθύμισε ότι από τα μέσα του... 
2017, αμέσως μετά την ανακοίνωση 
του προσχεδίου νόμου για την ΠΦΥ, 
ο Ιατρικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης 
«έκρουσε τον κώδωνα του κινδύνου» 
για τα προβλήματα υλοποίησης καθώς 
και τα ανεφάρμοστα «παλιάς κοπής» 
σχέδια της κυβέρνησης για τον «οικο
γενειακό γιατρό». Ομως, παρά τις συνε
χείς εκκλήσεις του ιατρικού κόσμου, το 
αρμόδιο υπουργείο «έκλεινε τα αφτιά» 
απαξιώνοντας τόσο την πρόδηλη ανη
συχία όσο και την πολύχρονη εμπειρία 
σε δομές του συστήματος υγείας.

«Ετσι σήμερα αντιμετωπίζουμε τις... 
διαλυτικές επιπτώσεις των ιδεοληπτι- 
κών αποφάσεων σε βάρος συναδέλφων 
και πολιτών. Οι δε ευθύνες είναι συγκε
κριμένες και έχουν ονοματεπώνυμο. Η 
πολιτική ηγεσία οφείλει να τις αναλάβει 
ενώπιον των πολιτών που εναγωνίως 
αναρωτιούνται αν θα έχουν γιατρό, 
θεραπεία και φάρμακα από την Πρω
τοχρονιά του 2019, ημερομηνία που 
υποτίθεται θα λειτουργούσε ο νέος 
“θεσμός” του "οικογενειακού γιατρού” 
και μάλιστα... υποχρεωτικά», είπε σε 
συνέντευξη Τύπου στα γραφεία του 
Συλλόγου. Σημείωσε ότι ο ΙΣΟ με ντο
κουμέντα «είχε κρούσει τον κώδωνα του 
κινδύνου» για την αποτυχία του σχεδι- 
ασμού που δεν βασίζεται σε ελεύθερη 
επιλογή γιατρού και θεραπευτηρίου, 
καθώς και στη μη σύμπραξη δημόσιου 
και ιδιωτικού τομέα.

Επανασχεδιασμός
«Η λογική του “gatekeeping - θυρω
ρού” είναι μακριά από την κουλτούρα 
του πολίτη στην Ελλάδα και δεν μπο
ρεί να εφαρμοστεί στη χώρα μας με την 
πληθώρα ειδικών γιατρών», είπε. Ο ΙΣΟ 
ζήτησε τον επανασχεδιασμό της ΠΦΥ 
με συμμετοχή όλων των γιατρών της 
χώρας με αξιοπρεπείς αμοιβές και συν
θήκες εργασίας. «Κι όπως στο παρελθόν 
μιλήσαμε για ευθύνες άλλων με ονομα
τεπώνυμο, έτσι και σήμερα ξεκαθαρί
ζουμε ευθέως και χωρίς περιστροφές 
ότι οι εκπρόσωποι της πολιτικής ηγεσίας 
ευθύνονται για τπ σημερινή κατάσταση», 
τόνισε. Να σημειωθεί ότι τις επόμενες 
ημέρες κρίνεται η τύχη 700 γιατρών 
που εργάζονται στα Κέντρα Υγείας με 
δικαστικές αποφάσεις και διατήρηση 
του ιδιωτικού τους ιατρείου, καθώς η 
κυβέρνηση με νόμο που έφερε έδωσε 
περιθώριο μέχρι 31 Δεκεμβρίου 2018.

ΑΓΓ. ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ
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1  Στέλνουν τους καρκινοπαθείς από τον Αννα στον
Καϊάφα

Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-12-2018

Επιφάνεια: 594.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Δεν είναι μόνο οι εξετάσεις των καρκινοπαθών που βγαίνουν από το «συνταγολόγιο» των γενικών γιατρών, αφού ήδη τους 
έχουν απαγορευθεί και τα παραπεμπτικά για φυσικοθεραπείες

Στέλνουν tous καρκινοπαθείς 
από τον Αννα στον Καϊάφα
Θα παίρνουν παραπεμπτικά για εξετάσεις μόνο από ειδικούς 
γιατρούς, αν και κυρίως εξετάζονται από γενικούς
Tns
ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΕΥΘΥΜΙΑΔΟΥ
defthimiadou@ethnos.gr

Ν
έα ταλαιπωρία για τους καρκινοπαθείς, οι 
οποίοι πλέον θα πρέπει να απευθύνονται 
μόνο σε ειδικούς γιατρούς για να πάρουν 
παραπεμπτικά για εξετάσεις, καθώς ο νέος Κανο

νισμός Παροχών του ΕΟΠΥΥ (ΕΚΠΥ) απαγορεύει 
στους γενικούς γιατρούς να γράφουν εξετάσεις σε 
ογκολογικοός πάσχοντες.
Στον κλάδο δημιουργήθηκε έντονη αναστάτωση 
δεδομένου ότι οι γενικοί γιατροί εξετάζουν κυρίως 
ογκολογικοός ασθενείς λόγω και των παρενεργεί
ων από τις βασικές θεραπείες κατά της νόσου. Ο 
κλάδος το διαπίστωσε τυχαία όταν κάποιοι γιατροί 
επιχείρησαν να εκδώσουν παραπεμπτικά για καρ
κινοπαθείς και ανακάλυψαν ότι το σύστημα της 
ηλεκτρονικής συνταγογράφησης της ΗΔΙΚΑ τούς 
«πέταξε» έξω.
Ενημερώθηκαν μάλιστα με μήνυμα στην οθόνη 
ότι δεν έχουν δικαίωμα να εκδώσουν παραπεμπτι
κά εξετάσεων για ογκολογικοός ασθενείς, αφήνο
ντας έκπληκτους ασθενείς που περίμεναν να πά
ρουν το παραπεμπτικό τους. Γι’ αυτό και εκπρό
σωποι της Ελληνικής Εταιρείας Γενικής Ιατρικής 
και της αντίστοιχης επαγγελματικής ένωσης των 
γενικών γιατρών συναντήθηκαν εκτάκτως χθες με 
τον υπουργό Υγείας Ανδρέα Ξανθό παρουσία και 
του αντιπροέδρου του ΕΟΠΥΥ Τάκη Γεωργακόπου- 
λου, προκειμένου να βρεθεί άμεσα λύση, δεδομέ
νης και της ταλαιπωρίας των καρκινοπαθών. 
Ωστόσο, δεν βρέθηκε η χρυσή τομή μεταξύ των 
δύο πλευρών καθώς η ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας δήλωσε στους εκπροσώπους των γενικών 
γιατρών ότι θα εξετάσει το θέμα, αλλά ο κλάδος 
διατηρεί επιφυλάξεις.
Δεν είναι όμως μόνο οι εξετάσεις των καρκινοπα

θών που βγαίνουν από το «συνταγολόγιο» των 
γενικών γιατρών, αφού ήδη τους έχουν απαγο- 
ρευθεί και τα παραπεμπτικά για φυσικοθεραπείες, 
ενώ δεν μπορούν να χορηγήσουν και επιθέματα 
σε εγκαυματίες και κατακεκλιμένους παρά μόνο 
εάν πρόκειται για επανάληψη συνταγής την οποία 
να έχει εξασφαλίσει ο ασθενής από άλλο γιατρό. 
Οι γενικοί γιατροί πάντως που στελεχώνουν τόσο 
τις ΤΟΜΥ όσο και τα Κέντρα Υγείας, μιλούν για 
υποβάθμιση του ρόλου τους την ώρα μάλιστα που 
η ηγεσία του υπουργείου Υγείας τους καλεί να γί
νουν οικογενειακοί γιατροί για να καλύψουν τις 
υγειονομικές ανάγκες της χώρας, χωρίς όμως να 
έχουν τα ίδια επαγγελματικά δικαιώματα με τους 
παθολόγους που επίσης υπηρετούν τον θεσμό του 
οικογενειακού γιατρού.

Οικογενειακός γιατρός
Πάντως η αντιπροσωπείατης Ελληνικής Εταιρείας 
Γενικής Ιατρικής έθεσε και θέμα αλλαγών στον 
θεσμό του οικογενειακού γιατρού, τόσο σχετικά 
με τα δεσμευτικά ωράρια στα ιδιωτικά ιατρεία των 
συμβεβλημένων με τον ΕΟΠΥΥ γιατρών, όσο και 
για τις αμοιβές. Ομως φαίνεται ότι ειδικά σε ό,τι 
αφορά την αποζημίωση των επισκέψεων, η ηγεσία 
του υπουργείου Υγείας δεν προτίθεται να αυξήσει 
τα κονδύλια. Γεγονός βέβαια που προκάλεσε την 
έντονη αντίδραση των γενικών γιατρών, οι οποίοι 
εξάλλου στο μεγαλύτερο τους ποσοστό έχουν αρ- 
νηθεί να συμβληθούν με τον ΕΟΠΥΥ για να δια
δραματίσουν ρόλο οικογενειακού γιατρού. 
Πάντως το τελευταίο διάστημα ο κλάδος βρίσκεται 
όλο μπροστά σε... εκπλήξεις, αφού πρόσφατα τους 
είχε αφαιρεθεί και το δικαίωμα να θεραπεύουν τον 
διαβήτη, έστω και αν την τελευταία στιγμή το υπουρ
γείο Υγείας έκανε στροφή 180 μοιρών λόγω της 
διαμαρτυρίας του κλάδου και απέσυρε την απόφα
σή του ·
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1  Μέσω ΥΠΕ η μεταφορά ψυχικά ασθενών σε δομές
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 566.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μέσω ΥΠΕ η μεταφορά 
ψυχικά ασθενών σε δομές
► Για καλύτερη κάλυψη των αναγκών τους
Αποκεντρώνεται με σκοπό τη διαχείριση τηε διαδικασίαε από τιε 
Υγειονομικέε Περιφέρειεε τηε χώραε αντί τηε κεντρικήε διαχείρισηε, 
που ίσχυε μέχρι σήμερα, η μετάβαση των ψυχικά ασθενών σε Μο- 
νάδεε Ψυχοκοινωνικήε Αποκατάστασηε. Με τη νέα διαδικασία η 
ηγεσία του Υπουργείου Υγείαε επιχειρεί να εξορθολογίσει τη δια
δικασία για να καλύψει με τον καλύτερο δυνατό τρόπο τιε ανάγκεε 
των ατόμων με σοβαρέε ψυχικέε διαταραχέε και σοβαρά ψυχοκοι- 
νωνικά προβλήματα, συμπεριλαμβανομένων των ασθενών των 
Ψυχιατρικών Τμημάτων των Γενικών Νοσοκομείων αλλά και των 
ψυχικά πασχόντων που διαβιούν στην κοινότητα. ΣΕΛ.7
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1  Μέσω ΥΠΕ η μεταφορά ψυχικά ασθενών σε δομές
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Μέσω ΥΠΕ η μεταφορά 
ψυχικά ασθενών 
στις δομές ΑΛΛΑΖΕΙ Η ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ 

ΜΕ ΣΚΟΠΟ ΤΗΝ ΚΑΛΥΤΕΡΗ 
ΚΑΛΥΨΗ ΤΩΝ ΑΝΑΓΚΩΝ

Του Δημ. Κατσανάκη

Αποκεντρώνεται με σκοπό τη διαχείριση tns διαδικα- 
oias από tis Υγειονομικές Περιφέρειες tns χώρας αντί 
tns Ksvtpixns διαχείρισης, που ίσχυε μέχρι σήμερα, 
η μετάβαση των ψυχικά ασθενών σε Μονάδες Ψυχο- 
κοινωνικήε Αποκατάστασης. Με τη νέα διαδικασία η 
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας επιχειρεί να εξορθο- 
λογίσει τη διαδικασία για να καλύψει με τον καλύτερο 
δυνατό τρόπο tis ανάγκες των ατόμων με σοβαρές 
ψυχικέεδιαταραχέε και σοβαρά ψυχοκοινωνικά προ
βλήματα, συμπεριλαμβανομένων των ασθενών των 
Ψυχιατρικών Τμημάτων των Γενικών Νοσοκομείων 
αλλά και των ψυχικά πασχόντων που διαβιούν στην 
κοινότητα.
Σύμφωνα με εγκύκλιο του γενικού γραμματέα του 
Υπουργείου Υγείας Γ. Γιαννόπουλου σε κάθε Υγει

ονομική Περιφέρεια ορίζεται ένας Διαχειριστής Κενών 
θέσεων -στην 5η ΥΠΕ ορίστηκε η κα Μαρία Οικονό
μου- και συστήνεται εντός 15 ημερών από τον διοι
κητή tns 5ns ΥΠΕ Νέστορα Αντωνίου Επιτροπή Δια
χείρισης tns μετάβασή.
Σε αντίθεση με τη σημερινή διαδικασία εγγραφής των 
κενών θέσεων (και) tns 5ns ΥΠΕ στην πανελλαδική 
κεντρική λίστα, αυτέ$ θα καταγράφονται πλέον από 
τη διαχειρίστρια tns 5ns ΥΠΕ, η οποία θα συγκεντρώ
νει και τα αιτήματα των φορέων για τη μεταφορά 
ασθενών - αιτήματα μπορούν να υποβάλουν Κοινω
νικές Υπηρεσίες των Δήμων, των Κέντρων Κοινότητας 
και των Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου κα
θώς και του Ψυχιατρικού Τμήματος, Γενικού ή Πανε
πιστημιακού Νοσοκομείου.
Ακολούθου η Διαχειρίστρια Κενών θέσεων διαβιβάζει 
κάθε αίτημα συνοδευόμενο από σχετικό φάκελο κα-

0ci)S και στοιχεία για as υφιστάμενες κενέ$ Θέσεΐ5 των 
Μονάδων Ψυχοκοινωνική5 Αποκατάστασή στην Επι
τροπή Διαχείρισή tns Μετάβαση5.
Η Επιτροπή αξιολογεί τα αιτήματα βάσει συγκεκριμέ
νων κριτηρίων εντός 15 ημερών και αποφασίζει για 
τη μετάβαση των ασθενών σε κατάλληλη Μονάδα. 
Τα κριτήρια αξιολόγησης των αιτημάτων αφορούν 
στο χρόνο νοσηλείας σε ψυχιατρικό τμήμα/κλινική, 
τη διασφάλιση tns θεραπευτή συνέχειας, όπου αυ
τό είναι εφικτό, εντός του ιδίου Τομέα, τον βαθμό λει
τουργικότητας του ασθενή (χαμηλή, μέση, υψηλή), 
κοινωνικά κριτήρια (διαθέσιμο εισόδημα, ύπαρξη 
υποστηρικτικού οικογενειακού περιβάλλοντος/οι- 
κείων προσώπων), την εντοπιότητα και την ύπαρξη 
οικείων του ασθενή στον τόπο που εδρεύει η Μ.Ψ.Α., 
τον χρόνο που έχει μεσολαβήσει από την υποβολή 
του αιτήματος και τον τύπο tns Μονάδας Ψυχική5 
Υγείας. Σημειώνεται ότι τα αιτήματα μετάβασης ασθε
νών από Μ.Ψ.Α. για παιδιά-εφήβους σε Μ.Ψ.Α. ενη
λίκων αλλά άστεγους ασθενείς διεκπεραιώνονται κατά 
προτεραιότητα.
Όπως αναφέρεται στην εγκύκλιο για την ένταξη του 
ασθενή η Μονάδα Ψυχοκοινωνικής Αποκατάστασης 
στην οποία παραπέμπεται υποχρεούται να τον δεχθεί. 
Σε περίπτωση αδυναμίας προσαρμογής του ασθενή 
στη δομή μετά την παρέλευση τριμήνου αναζητείται 
άλλη Μονάδα ένταξης.
Ερωτηθείσα η διαχειρίστρια Κενών θέσεων tns 5η 
ΥΠΕ κα Μαρία Οικονόμου χαρακτήρισε θετική εξέλιξη 
τη νέα διαδικασία θεωρώντας ότι με αυτή θα καλυ
φθούν καλύτερα οι ανάγκες των ψυχιατρικών ασθε
νών tns Υγειονομία Περιφέρειας σε αντίθεση με την 
προηγούμενη διαδικασία που δεν μπορούσαν να κα
λυφθούν εξαιτίας tns πληθώρας των αιτήσεων και 
tns έλλειψη5 κενών θέσεων otis δομές την ώρα που 
χάνονταν πολλές θέσεις, οι οποίες καλύπτονταν από 
την πανελλαδική λίστα. Αναφορικά με την έναρξη 
λειτουργίας tns διαδικασίες η κα Οικονόμου απέφυγε 
οποιαδήποτε πρόβλεψη καθώς πρέπει να οριστεί από 
τον διοικητή tns 5ns ΥΠΕ η Επιτροπή Διαχείρισή tns 
Μετάβαση5 στην οποία συμμετέχουν ένας ψυχίατρος 
και ένας κοινωνικός λειτουργός παραπέμποντας εμ
μέσως πλην σαφώς στην περίοδο αμέσως μετά as 
εορτές των Χριστουγέννων.
Σημειώνεται τέλος ότι για τη φιλοξενία ασθενή σε 
Μ.Ψ.Α. δεν απαιτείται νοσηλεία αυτού. Αρκεί os προ
ϋπόθεση η προηγούμενη νοσηλεία του ασθενούς 
(ανεξαρτήτου χρονικής διάρκειας) σε Ψυχιατρικό Τμή
μα Γενικού Νοσοκομείου ή σε Ψυχιατρικό Νοσοκο
μείο ή σε Μονάδα Απεξάρτησης αναγνωρισμένη από 
το κράτος ή σε Ιδιωτική Ψυχιατρική Κλινική.
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1  Μνημόνια και Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 283.65 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΝΩΜΗι
Μνημόνια και Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας

Σ
τις προθέσεις των μεταρρυθμιστών στη χώρα μας, 
υπήρχαν πάντα οι ρητορικές δηλώσεις για την ανά
πτυξη ενός αποκεντρωμένου και αυτοδιοικούμενου 
δημόσιου συστήματος Πρωτοβάθμιας Υγείας, που θα κάλυπτε 

το σύνολο του πληθυσμού χωρίς οικονομικές και κοινωνικές 
διακρίσεις. Ομως τα πρόσφατα στοιχεία αποτυπώνουν μια 
άλλη οδυνηρή πραγματικότητα. Η υγειονομική κάλυψη του 
πληθυσμού, σύμφωνα με τα αδιάσειστα στοιχεία του ΟΟΣΑ, 
ανέρχεται μόλις στο 86%, το οποίο αποτελεί το χαμηλότερο

ποσοστό σε σχέση με όλες τις υπόλοιπες 
χώρες της ΕΕ, οι οποίες έχουν επιτύχει 
πλήρη κάλυψη στο 100%. Οι ανισότητες 
στην πρόσβαση υπηρεσιών υγείας πα
ραμένουν αγεφύρωτες στη χώρα μας, 
με το 15% των φτωχότερων στρωμάτων 
να δηλώνουν ανικανοποίητες υγειο
νομικές ανάγκες έναντι του 1,1% του 
πλουσιότερου πληθυσμού.ΤΟΥΠΑΝΝΗ

ΥΦΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Επιπλέον, οι προκλητικές μειώσεις
των δημόσιων δαπανών υγείας κατά

45% λόγω των Μνημονίων, έχουν ρίξει ένα επώδυνο οικονομικό 
βάρος στα νοικοκυριά. Στις αναπτυγμένες χώρες της Ευρώπης, 
τη Γαλλία, το Λουξεμβούργο και την Αγγλία, τα νοικοκυριά 
διαθέτουν μόλις το 1,4% του προϋπολογισμού τους για την 
υγεία. Στην Ελλάδα της κρίσης και της εξαθλίωσής το οικονο
μικό βάρος των νοικοκυριών είναι τετραπλάσιο και ανέρχεται 
στο 4,4%. Τα ελληνικά νοικοκυριά φέρουν το μεγαλύτερο 
βάρος των «καταστροφικών δαπανών υγείας» σε σχέση με 
τα νοικοκυριά των άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής Ενωσης.

Το Ελληνικό Σύστημα Υγείας πέτυχε διαχρονικά μια επιπρό
σθετη «πρωτιά προς τα κάτω», διαθέτοντας το χαμηλότερο 
ποσοστό των δαπανών υγείας για την Πρωτοβάθμια Φροντίδα 
Υγείας (ΠΦΥ), μόλις το 25%, σε σύγκριση με τις υπόλοιπες 
χώρες της Ευρώπης (35%). Ωστόσο οι δαπάνες για νοσοκο
μειακή περίθαλψη είναι διπλάσιες στην Ελλάδα (40%) σε 
σχέση με τις υπόλοιπες χώρες της ΕΕ (25%). Η κατανομή των 
δαπανών δηλώνει τις προτεραιότητες που θέτει μια χώρα για 
τη διαμόρφωση της πολιτικής υγείας. Ετσι η Ελλάδα αποτελεί 
τη μοναδική χώρα της ΕΕ με το πλέον «νοσοκομειοκεντρικό» 
σύστημα υγείας. Συγκριτικά, η Πορτογαλία, που υπήρξε επίσης 
μνημονική χώρα, με παρόμοιες κοινωνικοοικονομικές δομές, 
παρουσιάζει ποσοστά εντελώς διαφορετικά, διαθέτοντας 
48% για πρωτοβάθμια περίθαλψη και 26% για νοσοκομειακή. 
Οι ερωτήσεις παραμένουν βασανιστικά επίκαιρες όπως το 
1983 με τον νόμο του ΕΣΥ: γιατί δεν αναπτύχθηκε η ΠΦΥ; 
Γιατί τα κέντρα υγείας δεν πέτυχαν την αυτονομία τους και 
την αυτοδιοίκησή τους και παρέμειναν εξαρτώμενα από τα 
νοσοκομεία υγειονομικές μονάδες προσφέροντας υποβαθμι
σμένες υπηρεσίες; Γιατί τα ΤΟΜΥ δεν στελεχώθηκαν με το 
ανάλογο υγειονομικό δυναμικό;

Ο
ι επιτυχημένες μεταρρυθμίσεις στην Πορτογαλία 
για την ΠΦΥ και την έξοδο από την κρίση έχει να 
μας διδάξει πολλά. Η έξοδος από την οικονομική 
κρίση επιτεύχθηκε με την πλήρη συναίνεση όλων των πολι

τικών κομμάτων σε κοινούς πολιτικούς στόχους και κοινές 
μεταρρυθμίσεις για ένα επιτυχημένο πρωτοβάθμιο σύστημα 
υγείας. Στη χώρα μας υπήρξε ασυνέπεια και ασυνέχεια προς 
την υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων. «Πετύχαμε» την πλέον 
μακρόχρονη ύφεση με οδυνηρές επιπτώσεις στην υγεία του 
ελληνικού πληθυσμού.

Οι νέες τάσεις επιβάλλουν τη στροφή προς τη δημιουργία 
ενός ολοκληρωμένου συστήματος υγείας με ενδυναμωμένη 
την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας σε αρμονική συνύπαρξη με 
τη νοσοκομειακή περίθαλψη και με πλήρη αναβάθμιση τόσο 
της πρόληψης όσο και της μετανοσοκομειακής φροντίδας.

Ο Γrawns Υφαντόπουλοε είναι καθηγητήε Οικονομικών ms Υγείαε και 
Κοινωνικήβ Πολιτικήβ του Πανεπιστημίου Αθηνών
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1  Ναυάγησε ο θεσμός πριν εφαρμοστεί
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 1162.57 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Οικογενειακός γιατρός

Ναυάγησε ο θεσμός
πριν εφαρμοστεί

Ο unoupyos YYeias Ανδρέαβ =ανθόβ στα 
υπουργικά έδρανα τηβ Βουλήβ

Δέκα εκατομμύρια 
ασφαλισμένοι 

εγκλωβισμένοι 
σ’ ένα 

Πρωτοβάθμιο 
Σύστημα Υγείας 

καταδικασμένο να 
αποτύχει εξαιτιος 

των ελλείψεων

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Δ
ύσκολος αναμένεται ο εφετινός 
χειμώνας για τους δέκα εκα
τομμύρια ασφαλισμένους στη 
χώρα μας: από τη μία δέχονται πιεστικά 

τελεσίγραφα να εγγράφουν σε οικογε
νειακό γιατρό και από την άλλη είναι 
εγκλωβισμένοι σε ένα Πρωτοβάθμιο 
Σύστημα Υγείας καταδικασμένο να 
αποτύχει εν τη γενέσει του, εξαιτίας 
τραγικών ελλείψεων. Και καθώς απο
τελεί κοινό μυστικό ότι οι οικογενεια
κοί γιατροί δεν επαρκούν - ενδεικτικά 
αναφέρεται ότι σε κάποιες περιοχές 
δεν υπάρχει ούτε ένας -, δημιουργείται 
μια δυσβάστακτη συνθήκη για τους 
ασθενείς, δεδομένου ότι ο ιδιωτικός 
τομέας αποτελεί αναγκαστική λύση σε 
μια χρονική περίοδο κατά την οποία 
καταγράφεται έξαρση ιώσεων και λοι-
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1  Ναυάγησε ο θεσμός πριν εφαρμοστεί
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018
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ήταν αυτόβ που θα έδινε 
στον ασθενή το πράσινο 
φωβ ώστε να εηισκεφθεί 
ειδικό ιατρό ή το «εισιτήριο» 
ώστε να απευθυνθεί σε 
μονάδα δευτεροβάθμιαδ 
ή τριτοβάθμιαβ 
φροντίδαβ υγείαβ

μώξεων. Τα δεδομένα που αφορούν την 
κατά τα άλλα «εμβληματική» - όπως συ
νηθίζει να τη χαρακτηρίζει η κυβέρνη
ση - μεταρρύθμιση στην Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας (ΠΦΥ), δείχνουν την 
ταλαιπωρία που υφίστανται οι ασφαλι
σμένοι. Περίπου δυο εβδομάδες πριν 
από την επίσημη εφαρμογή του νέου 
συστήματος, στα χαρτιά προβλεπόταν 
να λειτουργούν 120 (από τις 239) Το
πικές Μονάδες Υγείας (ΤΟΜΥ) και η 
δεξαμενή των οικογενειακών γιατρών 
να ξεχειλίζει από 4.000 γενικούς για
τρούς, παθολόγους και παιδιάτρους.

Μάλιστα, βέβαιο για την επιτυχία 
του εγχειρήματος - παρότι διαφαινό- 
ταν μετά και τις προειδοποιήσεις του 
ιατρικού κόσμου πως η μεταρρύθμιση 
θα ναυαγήσει - το υπουργείο Υγείας 
«απέλυσε» τον περασμένο Αύγουστο 
τουλάχιστον 1.700 γιατρούς που είχαν 
σύμβαση με τον ΕΟΠΥΥ.

ΤΟ ΣΧΕΔΙΟ. Επιπλέον, και σύμφωνα 
πάντα με το ίδιο σχέδιο, οι δέκα εκα
τομμύρια ασφαλισμένοι θα έπρεπε ήδη 
να έχουν εγγράφει στο νέο σύστημα 
και κάθε ένας από τους οικογενειακούς 
γιατρούς να έχει ήδη «χρεωθεί» με πλη
θυσμό ευθύνης (μέχρι 2.250 ενήλικοι οι 
παθολόγοι και οι γενικοί γιατροί, μέχρι 
1.500 παιδιά cn παιδίατροι).

Ετσι, από την πρώτη ημέρα του 2019 
θα ετίθετο σε εφαρμογή και το σύστημα 
των παραπομπών - δηλαδή, ο οικογε
νειακός ιατρός θα ήταν αυτός που θα 
έδινε στον ασθενή το πράσινο φως. 
για να επισκεφθεί ειδικό ιατρό ή το 
«εισιτήριο» για να απευθυνθεί σε μο
νάδα Δευτεροβάθμιας ή Τριτοβάθμιας

οποίων παθολόγοι, γενικοί γιατροί 
και παιδίατροι) των μονάδων ΠΕΔΥ 
και των Κέντρων Υγείας αδειάζει με 
ταχείς ρυθμούς.

Και αυτό διότι οι 800 εξ αυτών, οι 
οποίοι υπηρετουν στις μονάδες ΠΕΔΥ, 
έχουν καταθέσει αγωγές διεκδικώντας 
και την παραμονή τους στο ΠΕΔΥ και τη 
διατήρηση του ιδιωτικού τους ιατρείου, 
με το υπουργείο Υγείας να έχει θέσει 
τα τέλη Δεκεμβρίου έως προθεσμία 
ώστε να επιλέξουν.

Αν συνυπολογίσει δε κανείς και την 
επικείμενη συνταξιοδότηση άλλων 100 
γιατρών, θα απομείνουν στις μονάδες 
ΠΕΔΥ περίπου 1.200 γιατροί, με ό,τι 
αυτό συνεπάγεται για την πρόσβαση 
των πολιτών σε δωρεάν δομές Υγείας.

Αρνητική εντύπωση, εν τω μεταξύ, 
προκαλεί το γεγονός ότι ενώ οι πολί
τες βρίσκονται σε απόλυτη σύγχυση 
σχετικά με την εγγραφή τους στους οι
κογενειακούς γιατρούς - φαντάσματα, 
αλλά και για το πώς και ποιος θα τους 
συνταγογραφεί φάρμακα και εξετάσεις, 
το υπουργείο Υγείας δεν έχει προβεί 
επισήμως σε διευκρινίσεις.

Πέραν αυτών, μόλις στα τέλη της 
περασμένης εβδομάδας ο Ανδρέας 
Ξανθός σε δηλώσεις του στον ραδι
οφωνικό σταθμό 105,5 Στο Κόκκινο, 
κατήργησε τον υποχρεωτικό χαρακτή
ρα του μέτρου από την αρχή του 2019. 
Το προηγούμενο διάστημα οι πολίτες 
ενημερώνονταν αποκλειστικά από δι
αρροές έπειτα από συναντήσεις της 
ηγεσίας του υπουργείου με ιατρικούς 
συλλόγους ή ενώσεις.

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ. Κάπως έτσι, το πανελ
λήνιο πληροφορήθηκε από την ανακοί
νωση που εξέδωσε η Επαγγελματική 
Ενωση Παθολόγων Ελλάδας (ΕΕΠΕ), 
έπειτα από συνάντηση που είχε με 
τον υπουργό Υγείας ότι «θα συνεχιστεί 
απρόσκοπτα η εξυπηρέτηση των πο
λιτών από όλους τους παθολόγους ως 
έχει; χωρίς να αποκλείονται όσοι πολί
τες δεν έχουν εγγραφεί στις λίστες των 
οικογενειακών ιατρών μέχρι 31/12».

Επιπλέον, στην ίδια κλειστή συ
νάντηση, ο Ανδρέας Ξανθός φέρεται 
να διαβεβαίωσε ότι «ο θεσμός του 
gatekeeping για παραπομπή σε νοσο
κομεία δεν θα αφορά τους παθολόγους, 
συμβεβλημένους ή μη. Δεν θα υπάρξει 
κανένας αποκλεισμός από τη συνταγο- 
γράφηση και/ή την παραπεμπτικογρα- 
φία για όλους τους παθολόγους». Υπό 
τα δεδομένα αυτά, ο Ιατρικός Σύλλογος 
Αθήνας (ο μεγαλύτερος της χώρας) 
ζητά να ακυρωθεί η εφαρμογή του νέου 
συστήματος και να ξεκινήσει εκ νέου 
διάλογος, για τον επανασχεδιασμό του 
με τις αναγκαίες προϋποθέσεις.

Φροντίδας Υγείας με προτεραιότητα 
πάντα στις δημόσιες δομές.

ΑΡΝΗΤΙΚΟΙ. Επιστρέφοντας στην 
πραγματικότητα, τα σχέδια του υπουρ
γείου Υγείας έχουν βουλιάξει εξαιτίας 
της άρνησης των γιατρών να υποστηρί
ξουν το νέο σύστημα, καθώς ουδέποτε 
εξασφαλίστηκε η συγκατάθεση της 
επιστημονιχής κοινότητας που αποτε
λεί τη ραχοκοκαλιά του εγχειρήματος.

Μοιραία, το βάρος του νέου συστή
ματος καλούνται να καλύψουν μόλις 
500 γιατροί που υπηρετούν στις Τοπι
κές Μονάδες Υγείας και 650 συμβεβλη
μένοι με τον ΕΟΠΥΥ γενικοί γιατροί, 
παθολόγοι και παιδίατροι.

Εν τω μεταξύ, ούτε το plan Β του 
υπουργείου Υγείας - να μετατραπούν, 
δηλαδή, με το ζόρι οι γιατροί των Κέ
ντρων Υγείας και των ΠΕΔΥ (πρώην 
πολυϊατρειών του ΙΚΑ) σε οικογενεια
κούς γιατρούς - απέδωσε, με τους λει
τουργούς του Ιπποκράτη να αρνούνται 
να δώσουν τη συγκατάθεσή τους, παρ’ 
ότι τα ονόματά τους αναγράφονται στις 
ηλεκτρονικές λίστες.

Μάλιστα, νέο μπλακάουτ στη δοκι
μαζόμενη ΠΦΥ αναμένεται τις επό
μενες εβδομάδες, καθώς η δεξαμενή 
με τους 2.350 γιατρούς (μεταξύ των

Νέο μπλακάουι αναμένεται, 
καθώς η δεξαμενή με 
τους 2.350 ιατρούς των ΠΕΔΥ 
και των Κέντρων Υγείας 
αδειάζει με raxeis ρυθμούς
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1  Γυμναστική... στον δρόμο
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-12-2018

Επιφάνεια: 672.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γυμναστική... στον δρόμο
Φοιτητές και πτυχιούχοι 
των πανεπιστημιακών 
σχολών Φυσικής 
Αγωγής και Αθλητισμού 
αντιδρούν έντονα στο 
νομοσχέδιο που ρυθμίζει 
τα επαγγελματικά τους 
δικαιώματα σε σχέση 
με τα αντίστοιχα 
αποφοίτων ιδιωτικών 
εκπαιδευτηρίων 
με ολιγοετή 
ή και ολιγόμηνη 
παρακολούθηση 
μαθημάτων

Διαμαρτυρία στην πδατεία 
Ιυντάγματοί κατά του 
νομοσχεδίου Βασιδειάδα

►Tns ΔΙΑΛΕΚΤΗΣ ΑΓΓΕΛΗ

ην πλήρη αντίθεσή τους στο αθλητικό 
νομοσχέδιο, που τέθηκε πρόσφατα σε 
δημόσια διαβούλευση, εκφράζουν οι 
Ομοσπονδίες αλλά και φοιτητές και 
απόφοιτοι των πανεπιστημιακών σχο
λών Φυσικής Αγωγής και Αθλητισμού. 
Ενα από τα βασικά σημεία της διαφω
νίας είναι το θέμα των προπονητών και 
συγκεκριμένα η εξίσωση των επαγγελ
ματικών δικαιωμάτων των αποφοίτων 
πανεπιστημιακών σχολών με όσους 
έχουν παρακολουθήσει ολιγοετή μα
θήματα -ή ακόμη και ολιγόμηνα- σε 
ιδιωτικές σχολές.

Σύμφωνα με όσα αναφέρονται στο 
σχέδιο νόμου με τίτλο «Επιτροπή επαγ
γελματικού αθλητισμού - Προπονητές 
και εκπαιδευτές - Ιδιωτικά γυμναστή
ρια και ιδιωτικές σχολές εκμάθησης 
αθλημάτων και άλλες διατάξεις», πέραν 
των προπονητών που θα χωρίζονται σε 
τρεις κατηγορίες (A, Β, Γ), θα υπάρχουν 
και οι εκπαιδευτές. Ως τέτοιοι θεωρού
νται αυτοί που έχουν πτυχίο ΤΕΦΑΑ 
(Τμήμα Επιστήμης Φυσικής Αγωγής 
και Αθλητισμού) και έχουν διδαχτεί 
μάθημα που καλύπτει το γνωστικό 
αντικείμενο αλλά και αυτοί που έχουν 
ολοκληρώσει σπουδές σε αντίστοιχο 
ΙΕΚ ή άλλη ιδιωτική σχολή.

Σε αυτό αντιδρούν έντονα τόσο οι 
καθηγητές όσο και οι φοιτητές των 
ΣΕΦΑΑ (Σχολή Επιστήμης Φυσικής 
Αγωγής και Αθλητισμού)/ΤΕΦΑΑ. Οι 
μεν κρούουν τον κώδωνα του κινδύ
νου σχετικά με την «ακύρωση» της 
πανεπιστημιακής εκπαίδευσης, ενώ 
με συλλογικό ψήφισμά τους οι ΣΕΦΑΑ 
και τα ΤΕΦΑΑ ζητούν την απόσυρση 
του σχεδίου νόμου, υποστηρίζοντας 
ότι «υπονομεύει τη δημόσια υγεία, τη 
διαμόρφωση του χαρακτήρα των νέων 
μας και τη δημόσια πανεπιστημιακή 
εκπαίδευση με την επίσημη σφραγίδα 
του κράτους».

Σε αναλυτική ανακοίνωση, την 
οποία απηύθυνε μεταξύ άλλων και 
στον πρωθυπουργό, η Ενωση Γυμνα
στών Βορείου Ελλάδος (ΕΓΒΕ) κάνει 
λόγο για μια προσπάθεια να ρυθμι
στούν «αποσπασματικά και από το 
παράθυρο, παράνομα και αντισυνταγ
ματικά» τα επαγγελματικά δικαιώμα
τα των αποφοίτων των ΣΕΦΑΑ και 
ΤΕΦΑΑ σε σχέση με τους αποφοίτους 
ιδιωτικών σχολών ή ακόμη και άτομα 
που έχουν παρακολουθήσει απλώς 
κάποια σεμινάρια, περιγράφοντας, 
δυστυχώς, την πραγματικότητα στη 
συντριπτική πλειονότητα των γυ
μναστηρίων που λειτουργούν, όπου 
ιδιώτες εκπαιδεύουν ακόμη και ευαί
σθητες ομάδες (παιδιά, καρδιοπαθείς, 
έγκυες, άτομα με αναπηρία κ.ά.), χω
ρίς να έχουν τις απαραίτητες γνώσεις 
ανατομίας και φυσιολογίας αλλά και 
γνώσεις ψυχολογίας και κινητικής συ
μπεριφοράς.

Σημείο τριβής
«Αντί να προστατευτεί το επάγ

γελμα του γυμναστή από την παρά
νομη άσκηση και αντιποίηση από 
τον οποιονδήποτε δηλώνει “personal 
Irainer” και όλους όσοι είτε παρα
κολούθησαν είτε όχι κάποια από τις 
ιδιωτικές σχολές aerobic κ.λπ. (χάριν 
συντομίας χρησιμοποιούμε μόνο αυ
τόν τον όρο) εργάζονται παράνομα σε 
ιδιωτικά γυμναστήρια και ιδιωτικές 
σχολές, βάζοντας καθημερινά σε κίν
δυνο τη σωματική ακεραιότητα και 
την υγεία των ανυποψίαστων αθλου
μένων» αναφέρει η ανακοίνωση της 
ΕΓΒΕ, φωτίζοντας παράλληλα και την 
οικονομική πλευρά του θέματος, με 
την κάθετη πτώση των οικονομικών 
απολαβών των προπονητών, που σε 
ορισμένες περιπτώσεις δεν ξεπερνούν 
τα 150 ευρώ τον μήνα, λόγω του υψη
λού και αθέμιτου ανταγωνισμού.

Ακόμη ένα σημείο τριβής είναι το

γεγονός ότι η χορήγηση άδειας ασκή- 
σεως επαγγέλματος προπονητών πο
δοσφαίρου περνά πλέον αποκλειστικά 
στην ΕΠΟ (Ελληνική Ποδοσφαιρική 
Ομοσπονδία). «Με οργή πληροφορη- 
θήκαμε μια σπασμωδική και μονομερή 
κίνηση του υφυπουργού κ. Βασιλειά- 
δη, για λόγους που μόνο αυτός γνω
ρίζει, να προτείνει ένα σχέδιο νόμου 
το οποίο προσβάλλει ολόκληρη την 
πανεπιστημιακή κοινότητα, υποβαθ
μίζοντας την αξία των πτυχίων με 
σχολές σεμιναριακού τύπου της ΕΠΟ 
και με μοναδικό σκοπό όχι τη γνώση 
αλλά το κέρδος. Οι απόφοιτοι ΣΕΦΑΑ/ 
ΤΕΦΑΑ ή ισότιμης σχολής της αλλο
δαπής με ειδικότητα ποδόσφαιρο μετά 
από επιτυχημένη τετραετή φοίτηση 
σε ΑΕΙ, δύο εκ των οποίων εξειδικεύ
ονται με εκατοντάδες ώρες πληθώρας 
μαθημάτων σε θεωρία, πρακτική και 
εργασίες, έχουν το νόμιμο δικαίωμα 
απόκτησης Κρατικής Αδειας Ασκησης 
Επαγγέλματος προπονητή ποδοσφαί
ρου από τη Γενική Γραμματεία Αθλη
τισμού» αναφέρει χαρακτηριστικά η 
ανακοίνωση της Πανελλήνιας Ενωσης 
Προπονητών Ποδοσφαίρου Πανεπι
στημιακής Εκπαίδευσης.

Σε αναβρασμό βρίσκονται οι σπου
δαστές των Τμημάτων Φυσικής Αγω
γής και Αθλητισμού, έχοντας πραγ
ματοποιήσει σειρά παραστάσεων 
διαμαρτυρίας τόσο στο Σύνταγμα όσο 
και έξω από το κτίριο του υπουργείου 
Παιδείας, ζητώντας να συναντήσουν 
τον υφυπουργό Αθλητισμού. Απαντώ
ντας σε επίκαιρη ερώτηση στη Βουλή, 
ο υφυπουργός Αθλητισμού, Γιώργος 
Βασιλειάδης, είπε ότι θα ληφθούν 
υπόψη όλες οι ενστάσεις και οι παρα
τηρήσεις προκειμένου να γίνουν οι 
απαραίτητες βελτιώσεις προτού κατα
τεθεί προς ψήφιση το νομοσχέδιο στη 
Βουλή, κάτι το οποίο επανέλαβε και 
στη συνάντηση που είχε με φοιτητές 
των ΤΕΦΑΑ.
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«ΚΟΛΑΣΤΗΡΙΟ»
ΤΟ ΓΗΡΟΚΟΜΕΙΟ

ΕΙΠΕ ΣΤΗΝ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ!
ΕΞΩΔΙΚΟ ΣΤΟΝ ΔΗΜΑΡΧΟ ΒΟΛΟΥ 
ΝΑ ΑΝΑΚΑΛΕΣΕΙ ΖΗΤΑ 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ 3
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ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΝΟΣ: ΝΑ ΔΩΣΕΙ ΕΞΗΓΗΣΕΙΣ 
ΣΤΗ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗ Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ, ΓΙΑ 
ΧΑΡΑΚΤΗΡΙΣΜΟΥΣ ΚΑΤΑ ΤΟΥ ΓΗΡΟΚΟΜΕΙΟΥ
ΕΣΤΑΛΗ ΕΞ ΩΔΙΚΟ ΜΕ ΑΠΟΦΑΣΗ ΤΗΣ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ ΣΕ ΒΑΡΟΣ ΤΟΥ

Μ
ε εξώδικο που αναμένονταν να 
κατατεθεί χθες, απάντησε η Διοί
κηση του Γηροκομείου Βόλου 
στον δήμαρχο Αχ. Μπέο που σε τηλεο

πτική εκπομπή, φέρεται να χαρακτήρισε 
το ίδρυμα «κολαστήριο» και έκανε και 
άλλα συκοφαντικά σχόλια.

Σε δηλώσεις του στο «Ράδιο Ένα» και τον 
Γιώργο Καρεκλίδη, ο Παύλος Πάνος πρό
εδρος του ιδρύματος Γηροκομείο Βόλου, 
είπε, ότι μετά τους χαρακτηρισμούς που 
έκανε κατά του ιδρύματος ο δήμαρχος σε 
τηλεοπτική εκπομπή και αναρτήθηκαν κά
ποιοι και στο διαδίκτυο, «θα αναγκαστεί να 
τα πάρει πίσω με εξώδικη πρόσκληση που 
φεύγει, με απόφαση του Διοικητικού Συμ
βουλίου».

Υπέρογκες χρεώσεις στο νερό!
Ο ίδιος είπε ότι η συγνώμη, είναι το ελάχι
στο που θα μπορούσε να κάνει ο δήμαρχος 
και είναι ντροπή να μιλάει για ένα ίδρυμα

που δίνει ψωμί σε 55 ανθρώπους και φιλο
ξενεί 120 ηλικιωμένους «γιατί στα πέντε 
χρόνια, ο Δήμος δεν ήρθε ούτε για να ξε- 
χιονίσει μια φορά και παίρναμε φίλους και 
γνωστούς ιδιώτες, ενώ με εντολή του, μας 
χρεώνουν με υπέρογκους λογαριασμούς το 
νερό».
Ο Παύλος Πάνος κάλεσε τη Δικαιοσύνη να 
κάνει έλεγχο για να δει αν όλα γίνονται 
σωστά και είπε ότι αν έχουν γίνει λάθη ή πα
ραλείψεις έγιναν υπέρ του ιδρύματος και 
όχι υπέρ της τσέπης της Διοίκησης. 
Ο ίδιος είπε ότι γίνονται μεγάλες δωρεές 
στο Γηροκομείο, ο κ. Τσιμάς θα ανακαινίσει 
μια πτέρυγα και όλα αυτά δεν γίνονται με 
ψέματα και συκοφαντίες.
Ο δήμαρχος αποκάλεσε το Γηροκομείο κο
λαστήριο και το ίδρυμα όχι μόνο δεν είναι 
κάτι τέτοιο, αλλά είναι ένας μικρός παρά
δεισος για τους ηλικιωμένους που ζουν τα 
τελευταία τους χρόνια σ’ αυτό το ίδρυμα, 
τόνισε ο κ. Πάνος.

Ίδρυμα «καθρέφτης»
Το Γηροκομείο είναι ίδρυμα «καθρέφτης» 
για την κοινωνία μας και για όλη την Ελλάδα,

είναι πρότυπο ίδρυμα για όλη τη χώρα, που 
διαθέτει πιστοποίηση iso, αδειοδότηση, τη
ρούνται οι διαδικασίες, δήλωσε ο πρόεδρος.

«Είναι ένα Γηροκομείο που μην ξεχνάμε ότι 
έκλεινε πριν 5 χρόνια, που σταθήκαμε δίπλα 
εγώ και η προηγούμενη Διοίκηση, όλες οι 
αποφάσεις ήταν ομόφωνες. Να ανακαινί
σουμε τα κτίρια, να συμμαζέψουμε την περι
ουσία, να βάλουμε και άλλους ηλικιωμένους, 
που από 60 έφτασαν στους 130, φτιάξαμε 32 
ακίνητα που νοικιάστηκαν και από 96.100 € 
φτάσαμε στις 250.000 € έσοδα», δήλωσε ο 
Παύλος Πάνος.
Ο πρόεδρος του Γηροκομείου είπε ότι προ
φανώς το Ίδρυμα δεν είχε καμία βοήθεια 
ποτέ από τον κ. Μπέο και γυρίζοντας πέντε 
χρόνια πίσω, τόνισε ότι με τη συναυλία 
Ρέμου, όχι μόνο δεν είχε βοήθεια από το 
Δήμο, αλλά πήρε βοήθεια γενικότερα από 
την πόλη 5.800 € και έχασε τελικά από την 
Εφορία το ποσό του φΠΑ (7.000 €) συν 
1.000 € που πλήρωσε πρόστιμο.

Δεκάδες εκδηλώσεις
«Μετά από πέντε χρόνια ο κ. Μπέος, θυμή
θηκε να ξαναπιάσει στο στόμα του το Γηρο
κομείο;», διερωτήθηκε ο κ. Πάνος, που 
πρόσθεσε ότι το Γ ηροκομείο είναι εκεί και 
τα πέντε χρόνια που είναι δήμαρχος, μέχρι

σήμερα έχει κάνει 144 εκδηλώσεις, σχεδόν 
καθημερινά το επισκέπτονται και το στηρί
ζουν φορείς και σχολεία και οι ηλικιωμένοι 
περνούν υπέροχα.
Ο ίδιος διερωτήθηκε πότε ένα από τα μεγα
λύτερα ιδρύματα της πόλης συμπεριλή- 
φθηκε στις εκδηλώσεις του Δήμου ή στα 
χρήματα που δίνει σε ιδρύματα, φορείς και 
σωματεία. «Τι να μας πει λοιπόν, επειδή 
προσπάθησε να πάρει τις εκλογές στο Γ η
ροκομείο, έρχεται ,και μας κουνάει το δά
χτυλο, ότι δεν το κάνουμε καλά»;
Άφησε αιχμές ότι πέντε χρόνια πριν αναλά- 
βει, είχε πουληθεί ακίνητη περιουσία 3 εκ. 
€, ενώ στα πέντε χρόνια που ο ίδιος είναι 
επικεφαλής πουλήθηκε περιουσία 180.000 
€ και πήρε πίσω περιουσία 2 εκ. € και διε- 
ρωτήθηκε αν αυτό ήταν κακοδιαχείριση ή 
αν οι προηγούμενοι έκαναν real estate...
Ο πρόεδρος είπε, ότι ενώ έχει απογοητευ
τεί από την κατάσταση και σκέφτεται να τα 
παρατήσει, το φιλανθρωπικό Σωματείο και 
η Διοίκηση του λένε ότι είναι μαζί του και να 
μην αφήσει τον δήμαρχο να κάνει κακό στο 
Γηροκομείο.

Οι εργαζόμενοι πληρώνονται κανονικά
Για τους εργαζόμενους στους οποίους 
οφειλόταν 500.000 € όταν ανέλαβε, ο πρό
εδρος είπε ότι χρηματοδότησε και ο ίδιος 
την κατάσταση αυτή, γιατί είχε δεσμευτεί 
απέναντι τους, ενώ σήμερα πληρώνονται 
κανονικότατα κάθε μήνα, ενώ από τα παλιά 
χρέη, τους οφείλονται 230.000 €.
Επίσης τόνισε ότι ξεχρεώθηκε η Εφορία 
στην οποία το ίδρυμα όφειλε 700.000 € και 
από 1.700.000 € οφειλές στο ΙΚΑ, σήμερα 
οφείλει 1 εκ. €. «Όλα αυτά τα βλέπει ο κό
σμος και η κοινωνία κάθε έξι μήνες που δί
νουμε οικονομικά στοιχεία», δήλωσε ο 
Παύλος Πάνος.

«ΑΠΟ 60 ΕΦΤΑΣΑΝ ΣΤΟΥΣ 130 01 ΗΛΙΚΙΩΜΕΝΟΙ, 
ΦΤΙΑΞΑΜΕ 32 ΑΚΙΝΗΤΑ ΠΟΥ ΝΟΙΚΙΑΣΤΗΚΑΝ 
ΚΑΙ ΑΠΟ 96.100 € ΦΤΑΣΑΜΕ ΣΤΙΣ 250.000 € ΕΣΟΔΑ», 
ΔΗΛΩΣΕ 0 ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ
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